
CONSILIUL LOCAL CETARIU 

JUDEȚUL  BIHOR 

 

PROCESUL VERBAL 

ÎNCHEIAT AZI  13.03.2020 

 

 

            Sunt prezenţi  9 consilieri locali , d-l  Albirt Bela, d-l Biro Ferenc Sandor, d-na Dull 

Melinda, d-l  Drugaș Marius d-l Nagy Sandor, d-na Gombos Brigitta  , d-l Homonai Alexandru , d-l,   

Simko Lajos ,  consilier-Viceprimar d-l Nagy Istvan Robert, Primarul d-l Bonisz Alexandru şi Secretarul 

general al comunei Cetariu d-na Sabău Mercedes  

 

Se alege preşedintele  de şedinţă d-na  Gombos Brigitta  , care citeste ordinea de zi , după  cum urmează: 

 

1. Proiect de hotărăre privind aprobarea bugetului pe anul 2020 

 

2. Proiect de hotărăre privind aprobarea bugetului din venituri proprii şi subvenţii din bugetul local  

 

3. Proiect de hotărăre privind aprobarea planului de acţiuni sau de lucrări de interes local pentru beneficiarii 

de ajutor social în cursul anului 2020 

4. Proiect de hotărăre privind aprobarea completării Registrului agricol doar în sistem electronic 

 

5. Proiect de hotărăre privind aprobarea planului de asigurare a resurselor umane, materiale şi financiare 

necesare gestionării situaţiilor de urgenţă pe anul 2020 

 

6. Proiect de hotărăre privind aprobarea planului de analiză şi acoperire a riscurilor din  Comuna Cetariu 

 

7. Proiect de hotărăre privind aprobarea înscrierii dreptului de proprietate în carte funciară a Comunei 

Cetariu și atribuirea de nr. Cadastral pentru  magazinul sătesc cu teren aferent din Șișterea 

 

8. Diverse   

 Cererea Parohiei Reformate Cetariu-solicitare fonduri 

 Poliției Cetariu-suplimentarea camerelor de supraveghere video stradale 

 Cererea d-lui Merce Petru Sorin-acordare spațiu 

 Cererea d-lor Pîrcălab Ioan și Nistor Gheorghe 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  

Având în vedere faptul că au mai sosit solicitări și consultantul ne-a trimis un model de proiect de hotărâre  

- privind asigurarea cofinanțării proiectului ”Sprijin pentru pregătirea aplicației de finanțare și a 

documentațiilor  de atribuire pentru proiectul regional de dezvoltare a inrastructurii de apă și apă uzată din zona 

nord vest a județului Bihor în perioada 2014-2020”, 

- privind implementarea proiectului „Achizitionare instalație de dezinfecție și dezinsecție, in comuna 

Cetariu, judetul Bihor” 

- preluarea celor 5 apartamente sociale din Cetariu ,o casă socială dinTăutelec, o casă socială din Șișterea . 

Vă rog să votaţi dacă sunteţi de acord cu ordinea de zi suplimentată. 

 

Ordinea de zi suplimentată este aprobată în unanimitate pentru. 

 

d-na Dull Melinda- consilier  local 

d-na secretar eu nu am primit materialele de ședință numai partial. 



 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  

Puteți observa că același material este trimis tuturor. Întradevăr este stufos am atașat și 28 de pagini, dar asta 

este. Pe de altă parte totdeauna afișez și pe site-ul www.cetariu.ro. Colega mea vă sună să nu uitați data 

ședinței . 

 

 d-l Simko Lajos- - consilier  local 

Eu am primit toate mailurile. Poate v-a intrat în spam. 

 

d-l Nagy Sandor- consilier  local 

Și eu am primit toate mailurile. 

 

d-l Homonai Alexandru- consilier  local 

De aici se poate observa pe cine interesează  

 

HOTĂRÂRI 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  

Doamnelor şi domnilor consilieri, stimaţi invitaţi, vă rog să-mi permiteţi să vă anunţ că pentru astăzi   

13.03.2020 a fost convocată şedinţa ordinară al Consiliului Local al comunei Cetariu , prin Dispoziția Primarului 

nr.8/2020. Vă informez că din totalul de 11 de consilieri locali aleşi în funcţie, sunt prezenţi astăzi 9 consilieri , 

lipsesc motivat d-na Szabo Kinga și d-l  d-l Meszaros  Zoltan. În condiţiile acestea şedinţa noastră este legal 

constituită se pot adopta hotărâri cu majoritate calificată de  7 voturi.   

Toți ați citit  Procesul verbal al şedinţei anterioare din data de  28.02.2020. Vă rog să votati pentru 

aprobarea acestuia. 

 

Pentru? 9     Nagy Istvan Robert  Împotrivă? 0            Abţineri? 0 

Homonai Alexandru 

           Drugaș Marius 

          Gombos Brigitta   

          Biro Ferenc Sandor                         

           Simko Lajos  

     Albirt Bela 

     Nagy Sandor 

     Dull Melinda 

 

Domnii Pîrcălab Ioan și Nistor Gheorghe iși prezintă punctele de vedere privind utilizarea pășunii, în sesnul că 

au investit foarte mult în curățirea terenului pe care folosesc, iar partenerul 3 din Coperativa Sami are restanțe 

față de Primăria , nu curăță partea lui de pășune și nu pot colabora cu el. 

 

d-l Drugas Marius-consilier local 

Eu nu vreau să fiu de partea  nimănui, dar este adevărat ce susțin domnii Pîrcălab Ioan și Nistor Gheorghe 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar general  

Văd că  d-l Haiaș Samuel a depus cerere pentru 30 ha teren 

 

Domnii Pîrcălab Ioan și Nistor Gheorghe 

Poftiți pe teren și verificați. Anul trecut a fost greșit identificat la APIA . Trebuie introduse cu coordonate 

corecte. 

 

 

 

http://www.cetariu.ro/


d-na Sabău Mercedes – secretar general  

Au fost identificate pășunile cu coordonate, inginerul topograf lucrează la ele , după ce vor fi trecute în 

cadastral vom avea cooronate precise . Oricum e o pacelă foarte mare și veți avea o cotă din ea. 

 

d-l Biro Ferenc Sandor - consilier  local 

Oamenii trebuie ajutați.  

 

d-na Dull Melinda- consilier  local 

Trebuie reziliat contractul și trebuie atribuit petenților. 

 

Domnul  Pîrcălab Ioan 

Problema este că acest contract a fost atribuit sub alt regim juridic Cooperativei Sami. Peste un an, la APIA 

subvenția s-a dat  pe persoană , nu a mai contat Cooperativa 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar general 

În cazul în care scoatem pășunea la licitație poate să se prezinte orice cetățean , nu putem garanta că dânșii 

vor fi adjudecatarii. Eu vă sfătuiesc să finalizăm contractul care expiră în iunie 2022.Vă înțelegeți cine cum 

folosește pășunea și cu încărcătura de animale iar după expirarea contractului vom vedea regimul jurudic, 

dorințele , posibilitățile. 

 

Domnii Pîrcălab Ioan și Nistor Gheorghe 

Poate că așa va fi cel mai bine.  

 

d-na Potor Eva – consilier contabil  

Prezintă un raport detailat de specialitate privind necesitatea aprobării bugetului local și  cel din venituri 

proprii şi subvenţii din bugetul local.Anul curent trebuie să asigurăm 50% cofinanțare la asistenta socială- 

asistenții personali . Însă am primit mai mult în altă parte din care putem aloca la asistență. 

Anul curent acordăm tichete de vacanță? 

 

d-l Nagy Istvan Robert- consilier-viceprimar 

Timp de 4 ani nu s-a putut . Nici anul curent nu se va da. 

 

d-na Dull Melinda- consilier  local 

Consider că acest buget e umflat. De ce sunt prevăzute 2000 lei/lună pentru școală pe telefon și pe internet? 

Azi cu 100-150 lei/lună ai pachete full. 

 

d-na Potor Eva – consilier contabil 

Trebuie avut în vedere că sunt 3 locații , în Cetariu, în Șișterea și în Șușturogiu. 

 

d-l Homonai Alexandru- consilier  local 

Solicit niște clarificări legat de investițiile din Tăutelec, baza sportivă și stadionul comunal. 

 

d-na Potor Eva – consilier contabil 

Fondurile sunt din anii precedenți. 

 

d-l Homonai Alexandru- consilier  local 

Asta înseamnă că nu am făcut nimic nici anul trecut cu aceste investiții? 

 

d-l Biro Ferenc Sandor - consilier  local 

Din acei bani nici nu o să facem nimic.  

 

d-l Bonisz Alexandru-Primar 

Pentru a modifica mărimea    terenului de fotbal  trebuie refăcut tot proiectul. Aprobarea și finanțarea e pe 

un anumit tip de proiect. 



 

d-na Gombos Brigitta- consilier local 

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu Proiectul de hotărăre  privind aprobarea bugetului pe anul 2020? Dacă 

nu vă rog să votați 

 

Pentru? 9     Nagy Istvan Robert   Împotrivă? 0            Abţineri? 0 

Homonai Alexandru 

           Drugaș Marius 

          Gombos Brigitta   

          Biro Ferenc Sandor                         

           Simko Lajos  

     Albirt Bela 

     Nagy Sandor 

     Dull Melinda 

 

 

 

d-na Gombos Brigitta- consilier local 

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu Proiectul de hotărăre privind  aprobarea bugetului din venituri proprii 

şi subvenţii din bugetul local ? Dacă nu vă rog să votați 

 

Pentru? 9     Nagy Istvan Robert   Împotrivă? 0            Abţineri? 0 

Homonai Alexandru 

           Drugaș Marius 

          Gombos Brigitta   

          Biro Ferenc Sandor                         

           Simko Lajos  

     Albirt Bela 

     Nagy Sandor 

          Dull Melinda 

 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar general  

Prezintă necesitatea aprobării  planului de acţiuni sau de lucrări de interes local pentru beneficiarii de ajutor 

social în cursul anului 2020 pentru cei 8 beneficiari. 

d-l Albirt Bela-consilier local                       

Ce fac acești oameni? 

d-l Nagy Istvan Robert- consilier-viceprimar          

Majoritatea sunt femei în vărstă sau  femei cu copii mici. Care are obligația de a lucra , adună deșeurile din 

stațiile de autobuz și de unde e nevoie. 

d-na Gombos Brigitta- consilier local 

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu Proiectul de hotărăre privind  aprobarea planului de acţiuni sau de 

lucrări de interes local pentru beneficiarii de ajutor social în cursul anului 2020? Dacă nu vă rog să votați 

 

Pentru? 9     Nagy Istvan Robert   Împotrivă? 0            Abţineri? 0 

Homonai Alexandru 

           Drugaș Marius 

          Gombos Brigitta   

          Biro Ferenc Sandor                         

           Simko Lajos  

     Albirt Bela 

     Nagy Sandor 

          Dull Melinda 



 

d-na Sabău Mercedes – secretar general  

Prezintă raportul de control al Instituției Prefectului prin care a fost lăsată ca măsură renunțarea la 

completarea Registrului agricol în sistem letric și completarea exclusiv în sistem electronic, precum și 

achiziționarea unor softuri informatice mai recente. A fost solicitată emiterea unei hotărâri de consiliu local  

în acest sens. 

 

d-na Gombos Brigitta- consilier local 

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu Proiectul de hotărăre privind  aprobarea completării Registrului agricol 

doar în sistem electronic? ? Dacă nu vă rog să votați 

 

Pentru? 9     Nagy Istvan Robert   Împotrivă? 0            Abţineri? 0 

Homonai Alexandru 

           Drugaș Marius 

          Gombos Brigitta   

          Biro Ferenc Sandor                         

           Simko Lajos  

     Albirt Bela 

     Nagy Sandor 

          Dull Melinda 

 

d-na Gombos Brigitta- consilier local 

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu Proiectul de hotărăre privind  aprobarea planului de asigurare a 

resurselor umane, materiale şi financiare necesare gestionării situaţiilor de urgenţă pe anul 2020? Dacă nu vă rog 

să votați 

 

Pentru? 9     Nagy Istvan Robert   Împotrivă? 0            Abţineri? 0 

Homonai Alexandru 

           Drugaș Marius 

          Gombos Brigitta   

          Biro Ferenc Sandor                         

           Simko Lajos  

     Albirt Bela 

     Nagy Sandor 

          Dull Melinda 

 

d-na Gombos Brigitta- consilier local 

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu Proiectul de hotărăre privind  aprobarea planului de analiză şi acoperire 

a riscurilor din  Comuna Cetariu? Dacă nu vă rog să votați 

 

Pentru? 9     Nagy Istvan Robert   Împotrivă? 0            Abţineri? 0 

Homonai Alexandru 

           Drugaș Marius 

          Gombos Brigitta   

          Biro Ferenc Sandor                         

           Simko Lajos  

     Albirt Bela 

     Nagy Sandor 

          Dull Melinda 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar general  

Având în vedere sentința civilă definitivă precum și decizia definitivă de respingere a contestației în anulare, 

precum și măsura lăsată de curtea de conturi privind necesitatea trecerii în cadastral al magazinului din Șișterea. 



d-na Dull Melinda- consilier  local 

Dosarul este înaintat la CEDO. Știți ce e CEDO? 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar general 

D-na consilier vorbim de sentințe judecătorești definitive. Potrivit legislației naționale nu mai există altă 

cale de atac. Știți că nerespectarea constituie infracțiune potrivit noului Cod penal? 

 

d-l Nagy Istvan Robert- consilier-viceprimar  

Sentința ne-a obligat  să trecem imobilul în cadastral? 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar general 

Sentința a respins definitiv cererea reclamanților în legătură cu un bun aflat în domeniul public al Comunei 

Cetariu. Iar Curtea de conturi ne-a lăsat ca măsură trecere în cadastral a tuturor bunurilor din domeniul 

public. 

 

d-l Simko Lajos- consilier local 

Dacă avem la bază sentință civilă definitivă nu pot fi probleme. 

 

d-l Biro Ferenc Sandor - consilier  local 

Este înregistrat la primăria Cetariu notificarea avocatului privind procesul de la CEDO 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar general 

Eu nu am văzut nici o notificare. E doar de la avocat ceva sau este și o dovadă atașat în acest sens? 

 

d-na Dull Melinda- consilier  local 

Eu sigur nu votez. Propun să așteptăm decizia . 

 

d-na Gombos Brigitta – preşedintele de şedinţă 

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu Proiectul de hotărăre privind  aprobarea înscrierii dreptului de 

proprietate în carte funciară a Comunei Cetariu și atribuirea de nr. Cadastral pentru  magazinul sătesc cu teren 

aferent din Șișterea ? Dacă nu vă rog să votați 

 

Pentru? 2   Nagy Sandor    Împotrivă? 4 Albirt Bela           Abţineri? 3 Gombos Brigitta   

       Simko Lajos    Biro Ferenc Sandor                      Nagy Istvan Robert 

                 Dull Melinda          Drugaș Marius 

                     Homonai Alexandru 

      

 d-l Bonisz Alexandru-Primar 

potrivit proiectului de hotărâre privind asigurarea cofinanțării proiectului ”Sprijin pentru pregătirea 

aplicației de finanțare și a documentațiilor  de atribuire pentru proiectul regional de dezvoltare a 

inrastructurii de apă și apă uzată din zona nord vest a județului Bihor în perioada 2014-2020”, trebuie să 

aprobăm o cofinanțare de 1% în cuantum de 4750 lei pentru sistemul de apă și canalizare și vom primi 

fonduri conform anexei. 

 

 d-l Biro Ferenc Sandor - consilier  local 

Eu aș dori mai multe informații. Suportăm din bugetul nostru cofinanțarea? 

        

d-na Sabău Mercedes – secretar general 

Am primit Hotărârea Consiliului Judetean nr.195 din 30.08.2016 unde este prevăzut ca obiect de investiție . 

 

d-l Biro Ferenc Sandor - consilier  local 

Pentru mine atât nu e suficient. 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar general 



D-l consilier , DVS câte proiecte europene ați accesat? 

 

d-l Biro Ferenc Sandor - consilier  local 

Multe. Am avut și probleme. Propun să amânăm până mai primim acte. 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar general 

Atunci știți foarte bine, că au o durată lungă , se aprobă proiectul după care bugetul, documentația tehnică 

se licitează tot fel de faze, se mai modifică, justificăm , expertizăm , implementăm , decontăm– și nu am 

spus toate. De undeva trebuie început. Doar dacă vrem ceva. 

 

d-na Dull Melinda- consilier  local 

Noroc că nu aveți drept de vot. Eu nu aș putea lucra cu DVS. Ori o să fiu eu și DVS nu , ori dacă sunteți 

DVS Eu nu o să fiu. 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar general 

Eu asigur tranziția consiliilor locale, atrag atenția asupra prevederilor legale, asupra eventualelor probleme. 

Nu cred că din vina mea Consiliul local sau oricine altcineva a pierdut ceva. 

 

d-l Bonisz Alexandru-Primar 

Potrivit următorului proiect de hotărâre avem posibilitate să accesăm fonduri europene în valoare de 30.000 

Euro pentru deratizare dezinsecție, care în aceste vremuri ar fi foarte necesare. 

 

d-l Biro Ferenc Sandor - consilier  local 

Cât e partea consultantului?  

 

d-l Bonisz Alexandru-Primar 

Oricât e al lui noi obținem fonduri nerambursabile. Nu avem nevoie? Sau haideți să nu facem nimic. 

 

D-na   Gombos Brigitta – preşedintele de şedinţă 

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu Proiectul de hotărăre privind  aprobarea implementării proiectului 

„Achizitionare instalație de dezinfecție și dezinsecție, in comuna Cetariu, judetul Bihor” 

 

Pentru? 9     Nagy Istvan Robert   Împotrivă? 0            Abţineri? 0 

Homonai Alexandru 

           Drugaș Marius 

          Gombos Brigitta   

          Biro Ferenc Sandor                         

           Simko Lajos  

     Albirt Bela 

     Nagy Sandor 

          Dull Melinda    

 

D-na   Gombos Brigitta – preşedintele de şedinţă 

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu Proiectul de hotărăre privind preluarea clădirilor sociale din 

Cetariu,Tăutelec, Șișterea de la Fundația Maica Tereza ? Dacă nu vă rog să votați 

 

Pentru? 9     Nagy Istvan Robert   Împotrivă? 0            Abţineri? 0 

Homonai Alexandru 

           Drugaș Marius 

          Gombos Brigitta   

          Biro Ferenc Sandor                         

           Simko Lajos  

     Albirt Bela 

     Nagy Sandor 



          Dull Melinda   

 

Cererea Bisericii Reformate din Cetariu 

Ținem cont de cerere. În fiecare an am alocat în mod egal tuturor bisericilor din fonduri primite de la 

consiliul Județean  .  

 

Cererea postului de poliție 

Am luat în cunoștință cererea . Căutăm soluții  eficiente și mai ieftine. 

 

Cererea medicului veterinar 

Avem spațiul care i-am aprobat în Tăutelec, nu i-aconvenit , nu a venit la încheierea contractului sau putem 

pune la dispoziție un alt spațiu  în Șușturogiu. 

 

D-na   Gombos Brigitta – preşedintele de şedinţă 

 Sunt  alte intervenţii? Dacă nu, declar închise lucrările şedinţei de astăzi. Vă mulţumesc pentru prezenţă. 

 

 

  PREŞEDINTELE DE ŞEDINŢĂ 

   GOMBOS BRIGITTA 

               Secretar General 

               Jr. Sabău Mercedes  


